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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

1/2021. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2021. június 29-én 9.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia képviselő 
 dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen 
van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Dósa Istvánné alpolgármestert  
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Javaslom, hogy 3.2. napirendként vegyük föl az „Egyebek”-et. 
 
A képviselő-testület a javasolt napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 

1./ BESZÁMOLÓ 
1.1. Tájékoztató a Katasztrófavédelmi törvény által 2020. november 4. napjától 2021. június 14. napjáig a 
polgármesterek részére biztosított jogkörben meghozott polgármesteri döntésekről. (előterjesztő: Hajnis 
Ferenc polgármester) 
1.2. Tájékoztatás az elmúlt időszak alatt történt eseményekről, határozatok végrehajtásáról, pályázatok 
jelenlegi állásáról. Szóbeli előterjesztés. (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
 
2./ MUNKATERV SZERINTI NAPIRENDEK 
2.1. Óvoda- és iskolakezdési támogatásról döntés (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
2.2. Szent Lőrinc napi búcsú és falunap szervezése, előkészítése. Szóbeli előterjesztés. (előterjesztő: Jakus 
Szilvia képviselő) 
 
3./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
3.1. Tolmács – Rétság közigazgatási határrendezésének megtárgyalása (előterjesztő: Hajnis Ferenc 
polgármester) 
3.2. Egyebek 
 

 
4./ ZÁRT ÜLÉS 
4.1. Rendkívüli települési támogatás iránti kérelem. (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
4.2. Rendkívüli települési támogatás iránti kérelem. (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
4.3. Rendkívüli települési támogatás iránti polgármesteri javaslat (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
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1. Napirend     BESZÁMOLÓ 
                         1.1 Tájékoztató a Katasztrófavédelmi törvény által 2020. november 4. napjától       
                               2021. június 14. napjáig a polgármesterek részére biztosított jogkörben  
                               meghozott polgármesteri döntésekről 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Láttátok, olvastátok, hogy milyen döntéseket hoztam a pandémia alatt. Van-e valakinek ezzel kapcsolatban 
kérdése? 
 
Nem volt kérdés. 
 
 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 
hogy az előterjesztettek szerint elfogadjuk a veszélyhelyzetben hozott polgármesteri döntésekről szóló 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a veszélyhelyzetben hozott polgármesteri döntésekről szóló tájékoztatót, és 5 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

1/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 478/2020. (III. 11.) Korm. 
rendelettel, majd a 27/2021. (I.29.) Korm. rendelettel kihirdetett veszélyhelyzetre 
tekintettel, a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó egyes törvények módosításáról 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésében - 2020. november 4. és 2021. 
június 14. napja közötti időben - biztosított felhatalmazás alapján a polgármester által a 
határozat melléklete szerinti rendeleteket, határozatokat és egyéb intézkedéseket tudomásul 
veszi. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: polgármester 

 
Melléklet 
 
TOLMÁCS KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATÁNAK POLGÁRMESTERE ÁLTAL ELFOGADOTT 
RENDELETEK 
 
 
Fenti időszak alatt időrendben az alábbi rendeleteket alkotta meg Tolmács Község Önkormányzata: 
2020-ban 

• 6/2020. (XI.27.) rendelete – az étkeztetés nyersanyagköltségének és térítési díjának módosításáról 
• 7/2020. (XI.27.) rendelete – az Önkormányzat 2020. évi költségvetésének módosításáról 
• 8/2020. (XI.30.) rendelete – az avar és kerti hulladék égetéséről szóló rendelet módosításáról 
• 9/2020. (XII.20.) rendelete – a helyi adókról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

2021-ben 
• 1/2021. (I.6.) rendelete – az avar és kerti hulladék égetéséről szóló rendelet módosításáról 
• 2/2021. (I.26.) rendelete – az étkeztetés nyersanyagköltségének és térítési díjának módosításáról 
• 3/2021. (I.28.) rendelete – a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtéséről szóló rendelet 

módosításáról 
• 4/2021. (II.17.) rendelete – az Önkormányzat 2021. évi költségvetéséről 
• 5/2021. (II.19.) rendelete – az avar és kerti hulladék égetéséről szóló rendelet módosításáról 
• 6/2021. (V.30.) rendelete – az Önkormányzat 2020. évi költségvetésének módosításáról 
• 7/2021. (V.31.) rendelete – az Önkormányzat 2020. évi költségvetésének teljesítéséről 
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2./ TOLMÁCS KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATÁNAK POLGÁRMESTERE ÁLTAL MEGHOZOTT 
HATÁROZATOK 
 
Fenti időszak alatt az alábbi határozatokat hoztam meg: 
2020-ban 

• 16/2020.(XI.12.) határozata » az esélyegyenlőségi terv felülvizsgálatáról 
• 17/2020. (XI. 16.) határozata a » tornacsarnok bérleti díj áról veszélyhelyzet alatt  
• 18/2020. (XI.27.) határozata » a Képviselő-testület 2021, évi munkatervéről 
• 19/2020. (XI.27.) határozata » a Vác és Vidéke Vendéglátó Nonprofit Közhasznú Kft-vel történő 

vállalkozási szerződés megkötéséről 
• 20/2020. (XI.27.) határozata » a 2021. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyásáról 
• 21/2020. (XI.27.) határozata » a Borsosberényi Közös Önkonnányzati Hivatal 2020. évi 

költségvetésének módosításáról 
• 22/2020. (XI. 27.) – 40/2020. (XI.27.) határozatok » települési támogatásról 
• 41/2020. (XI. 27.) – 52/2020. (XI.27.) határozatok » szociális tűzifa támogatásról 
• 53/2020. (XI. 27.) – 55/2020. (XI.27.) határozatok » települési támogatásról 
• 56/2020. (XII. 22.) határozata » a sportegyesület támogatásáról 
• 57/2020. (XII. 30.) határozata » az iratkezelési szabályzat módosításáról  

2021-ben 
• 1/2021. (I. 8.) határozata » Tolmács 418 hrsz-ú önkormányzati terület művelésre történő bérbeadásáról 
• 2/2021. (I. 20.) határozata » települési támogatásról  
• 3/2021. (1. 26.) határozata » Tolmács 0234 hrsz-ú közút elnevezéséről 
• 4/2021. (1. 26.) határozata » Települési támogatásról 
• 5/2021. (1.26.) határozata » a Vác és Vidéke Vendéglátó Nonprofit Közhasznú Kft-vel történő 

vállalkozási szerződés módosításáról 
• 6/2021. (I. 28.) határozata » települési támogatásról 
• 7/2021. (I. 28.) határozata » a 2019. évi költségvetési pénzmaradvány korrekciójáról 
• 8/2021. (1.28.) határozata » a Kommunál-Szol Kft-vel történő közszolgáltatási szerződés megkötéséről 
• 9/2021. (II. 9.) határozata » szociális tűzifa támogatásról 
• 10/2021. (II. 9.) határozata » a VP6-19.2.1.-13-11-20 azonosítószámú Térfigyelő rendszer kiépítése 

című LEADER pályázattal összefüggésben » 
• 11/2021. (II. 12.) - 12/2021. (II. 12.) határozata - Települési támogatásról 
• 13/2021. (II. 17.) határozata » a Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének 

elfogadásáról  
• 14/2021. (II.17.) határozata » a Települési Értéktár Bizottság létrehozásáról 
• 15/2021. (II.25.) határozata » a polgármester 2021. évi szabadság felhasználási ütemezési tervének 

jóváhagyásáról 
• 16/2021. (II.25.) határozata » Az óvodai felvételi időpontokról, és a nyári szünetről 
• 17/2021. (III. 5.) határozata » Rendőrkapitány kinevezésének véleményezése 
• 18/2021. (III.5.) határozata » a településképi rendelet felülvizsgálatával összefüggésben lefolytatand6 

partnerségi egyeztetés megindításáról 
• 19/2021. (III. 9.) határozata » Útfelújítási pályázat benyújtásáról 
• 20/2021. (III. 17.) - 23/2021. (III. 17.) határozata - Települési támogatásról 
• 24/2021. (III.30.) határozata » a 2021. évi közbeszerzési terv elfogadásáról 
• 25/2021. (V. 06.) - 29/2021. (V. 13.) határozata - Települési támogatásról  
• 30/2021. (V.18.) határozata a Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség, valamint a 

Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2020. évi tevékenységéről szóló beszámoló 
elfogadásáról 

• 31/2021. (V.18.) határozata az Önkormányzat szociális ellátásairól szóló 2020. évi beszámoló 
elfogadásáról  

• 32/2021. (V.18.) határozata az Önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról szóló 2020. évi beszámoló elfogadásáról  

• 33/2021. (V.18.) határozata a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda tetőfelújítási munkálatainak elvégzéséről  
• 34-35/2021. (V. 18.) határozata - Települési támogatásról 
• 36/2021. (VI. 3.) határozata - a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda óvodavezetői munkakör betöltésére 

vonatkozó pályázat kiírásáról  
• 37/2021. (VI.14.) határozata - a 2020. évi belső ellenőrzési jelentés elfogadásáról  
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1.2. Napirend     Tájékoztatás az elmúlt időszak alatt történt eseményekről, határozatok végrehajtásá-                            
                             ról, pályázatok jelenlegi állásáról.  
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Megemeltük az étkezés térítési díjat, de ezt nem lehetett volna, ezért kellett a rendeletünket módosítani, illetve 
amíg tart a vészhelyzet, addig lehet szerdánként tüzelni. A szennyvíz elszállítására kellett szerződést kötni, a 
munkatervet ki kellett dolgozni. A rendkívüli települési támogatás nyújtásával óvatosan bántam. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ismerünk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A nagyobb döntésekben kikértem a véleményeteket, azokról tudtok. 
A Magyar Faluprogramba benyújtottuk a hivatal fűtés korszerűsítésére a pályázatot, ez durván 9-10 millió. Nem 
az egész hivatal minden szintű energetikai felújítását, mert az nagyon sok pénz lett volna, de ha megnyílik a TOP 
pályázat, abban tudunk majd nyílászáró cserére, külső szigetelésre, födém szigetelésre pályázni. Most egyelőre a 
két gázkazán cseréje a leg fontosabb, mert nagyon rossz állapotban vannak már. 
Be van még adva a magyar falu programba a Kovács Géza tér járdafelújítása és parkoló kialakítása. Ezt a 
pályázatunkat tavaly elutasították forráshiány miatt. Anyag költségre lehetett pályázni, a kivitelezést az 
önkormányzat költségvetéséből kell fedezni. 
Most pedig falugondnoki buszra nyújtottunk be pályázatot. A mostani buszunkat fel kellett ajánlani külhoni 
magyar szervezetnek, településnek. Erdélyben a testvértelepülésünknek van iskolabusz. Moldvában van egy 
Kóstelek nevű település, ahol Vaszi Levente tanít, akit láthattunk a Fölszállott a páva műsorban is. A saját 
házában kialakított egy csűrt és délutánonként összeszedi a gyerekeket és ott tanítja őket magyar nyelvre, 
magyar történelemre. Úgy gondoltam, hogy nekik ajánlanánk föl ezt a buszt, amennyiben nyerünk a pályázaton. 
Ők egy civil szervezet. A hiánypótlásból kiderült, hogy csak abban az esetben tudunk pályázni, ha létrehozunk 
falugondnoki szolgálatot. 2008-ban már volt falugondnoki szolgálatunk, de ennek semmi nyoma nincs a nagy 
rendszerbe. Az „Egyebek”-ben majd döntünk erről. 
BM pályázatot is adtunk be az Arany János utca fölújítására, jelent pillanatban még nincs döntés róla. Ebbe is 
kellett önerőt betenni. Nem tudni, hogy ebből mi lesz! 
Az óvoda tető felújítását még az idén meg kell csinálni, mert azt pályázaton nyertük, ugye az iskola tetőfelújítást 
önerőből oldjuk meg. Erről döntöttetek, a Lejer Kft. fogja csinálni, és úgy néz ki, hogy a napelemeket ma már 
szedik is le. 
Az „Egyebek”-ben szintén dönteni kell a térfigyelő rendszer kiépítéséről. 500.000 Ft-ot nyertünk rá, a többit 
önerőből kell megoldani, ez benne is van a költségvetésbe. Az árajánlat kicsit több lett, mint amit beterveztünk, 
de szerintem csináltassuk meg. Nyilván döntünk róla. 
Ezek voltak a fontosabb dolgok. A működésünk jó volt, a pandémiás előírásokat betartottuk. Én azt tapasztaltam, 
hogy nem volt semmi különösebb gond a faluba. 
 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a 
határozatok végrehajtásáról és a pályázatokkal kapcsolatos tájékoztatómat, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a veszélyhelyzetben hozott polgármesteri döntésekről szóló tájékoztatót, és 5 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

2/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a az elmúlt időszak alatt történt 
eseményekről, határozatok végrehajtásáról, a pályázatok jelenlegi állásáról szóló 
határozatot elfogadja. 
 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: polgármester 

 
 
 
2. Napirend      MUNKATERV SZERINTI NAPIRENDEK 
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                   2.1 Óvoda- és iskolakezdési támogatásról döntés 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A nyári szünetben nem szoktunk testületi ülést tartani, csak akkor, ha valami nagyon fontos dologban kell 
döntést hoznunk, ezért döntsünk az óvoda- és iskolakezdési támogatásokról. Az előterjesztést olvastátok, én azt 
javaslom, hogy maradjunk a tavalyi összegnél. Van-e valakinek más javaslata? Mondjam az összegeket, vagy 
tudjátok? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
6.000 Ft az óvoda, 8.000 Ft az általános iskola és 10.000 Ft a középiskolai támogatás. Szerintem maradjanak 
ezek az összeget, és ha tényleg jó lesz a bevételünk, akkor adhatunk még támogatást karácsonyra is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szerintem ez is szép támogatás. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, hát van, ahol adnak többet, aztán kiderült, hogy három gyerek volt a faluba!  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én is hallottam olyat, hogy 70.000 Ft támogatást adtak, és utána néztem, hogy melyik településen volt ez, és 
kiderült, hogy 100 fős, ahol van 3-4 gyerek. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 
hogy az előterjesztettek szerint elfogadjuk az óvoda és iskolakezdési támogatást, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a veszélyhelyzetben hozott polgármesteri döntésekről szóló tájékoztatót, és 5 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

2/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2021. évi 
költségvetésében egyéb szociális pénzbeli és természetbeni ellátás előirányzatán belül 
fedezetet biztosít az óvoda- és iskolakezdési támogatás kiadásaira. 
A képviselő-testület a Tolmács községben lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel rendelkező 
és életvitelszerűen Tolmács településen élő óvodás, valamint az általános iskolai és 
középiskolai oktatási intézmény nappali tagozatán tanulói jogviszonyban állók szülei, 
illetve eltartói részére az óvoda-, és iskolakezdéssel kapcsolatos kiadások enyhítésére 
egyszeri rendkívüli támogatást nyújt a következők szerint:  
− óvodás gyermeket nevelő szülő vagy törvényes képviselő részére gyermekenként 
egyszeri 6.000,- Ft; 
− az általános iskolai oktatásban részt vevő tanulót nevelő szülő vagy törvényes 
képviselő részére gyermekenként egyszeri 8.000,- Ft; 
− szak- és középiskola nappali tagozatos oktatásában részt vevő tanulót nevelő szülő 
vagy törvényes képviselő részére gyermekenként egyszeri 10.000,- Ft 
rendkívüli támogatást nyújt.  
 
Az óvoda- és iskolakezdéshez nyújtott támogatást 2021. szeptember 30-ig lehet kérelmezni 
az önkormányzati hivatalban az erre rendszeresített nyomtatványon, a tanulói jogviszony 
igazolásával. A megállapított támogatás 2021. október 31-ig kerül kifizetésre az 
Önkormányzat pénztárából. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatással kapcsolatos hatáskör 
gyakorlására, valamint a támogatás kifizetésére. 

 
Határidő: 2021. október 31. 
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Felelős: polgármester 
 
 
 
2.2. Szent Lőrinc napi búcsú és falunap szervezése, előkészítése 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most már lehet falunapokat tartani, bár az idő nagyon szűkös volt! Jakus Szilviával beszélgettünk erről, át is 
adom a szót Jakus Szilviának, elmondja, hogy mi is lesz a program. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Augusztus 8-án 15.00 órakor kezdünk egy meseelőadással. Bábosok jönnek, a Kereplő Családi Színház, már 
voltak itt, amikor a Csík zenekar volt, úgy, hogy nem lesznek ismeretlenek. Szeredi Krisztina kétszer fél órában 
fog fellépni, az egyik félórában operett slágereket, a másikban pedig régi slágereket énekel. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És ugye hoz magával valakit. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen. A Latte Maffiato zenekar fog még fellépni, ők egy balassagyarmati szalondzsessz zenekar, jó kis 
hangulatot tudnak csinálni. 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Ők valóban nagyon jók. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A gyülekező alatt ők aláfestenek, amíg mindenki az árusokat néz. Szerintem az pont jó lesz! Aztán jön a 
madarász fiú, aki volt már itt pár éve. Kisteleki Gergely, neki nagyon jó műsora van. Nagyon érdekes, nagyon jó 
előadó, le tudja kötni az embereket. 
Regisztráltunk a Dériné programban, ez azt jelenti, hogy ahol igény van rá ingyenes színházi előadásokat 
tartanak. Pindroch Csaba egy egyszemély vígjátékot adnak elő. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Youtube-on megnéztük, és egy vidám, pajzános, humoros előadás. Szerintem jó lesz! Pindroch Csaba vonzani 
fogja az embereket. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ha jóváhagyják az általunk választott előadást. Ha nem jön össze, akkor sincs katasztrófa, mert jól állunk 
időben. Ha egy fellépő kiesik az sem baj, megoldható a kieső idő. De reméljük összejön! 
Este pedig lesz egy Retro disco, jön DJ Kuti este 10.00 óráig. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amíg lesznek, addig zenél. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ha még jól érzi magát a közönség, nyilván nem zavarunk haza senkit, de általában 10.00 óra a vége. Tüzijáték, 
ilyesmi most nem lesz. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez most ilyen lesz, ennyi fért bele ebbe az egy hónapba! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem jutott sok idő a szervezésre! Bizonytalanság volt, hogy csináljuk, ne csináljuk 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ez is valami! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Vacsora is lesz! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  1/2021. (VI.29.) jegyzőkönyv 

 7

Az búcsúkor rettentően fontos! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha csak a program lenne, nem tudom lenne-e itt 20 ember! Rómában is tudták, hogy kenyeret és cirkuszt! A 
vacsorát az idén a Vác és Vidéke Vendéglátó Kft. készíti majd. Nagyon jó áron hozza. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Babgulyás lesz a menü. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egytál ételnek tökéletesen jó, puha kenyérrel!  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Lesz még kosaras körhinta és fajátékok. Beszéltem Balassagyarmaton a Pannónia motormúzeum vezetőjével, és 
ha úgy alakul, és tudunk neki segíteni a szállításban, akkor egy oldalkocsis motorkerékpárt elhoz, és a 
gyerekeket vinné itt a faluban vele. Dávid Imre tolmácsi lakossal is beszéltem, ő is tudna pár motort hozni 
kiállítás céljából. Ezek nagy értékű motorok, ezt még át kell gondolni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Neki régi motorokból áll a gyűjteménye! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen. Még azt is mondta Imre, hogy nagyon szívesen megnyitja nekünk a tavat falunapra, és le lehet menni 
vízibiciglizni. Mentőmellényt én is tudok hozni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ezt biztos, hogy értékelnék! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Itt van közel, 50 méterre! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ez nagyon jó! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ezt is még egyeztetjük vele. Árusok, kézművesek, kürtöskalácsos jönnek. Nőtincsen van egy Jósüti vállalkozó, 
akik nagyon finom süteményeket készítenek. Ők is kipakolnak, mint kézművesek.  
Mondjam a költségeket, hogy hogyan alakult? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Összességében! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A vacsora nélkül 665.000 Ft, illetve kaptunk a Kutiéktól kedvezményt, mert mi kértük a népijátékokat és a 
körhintát is – ennek 50-50 ezer forint darabja -, ebből engedtek 10.000 Ft-ot.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az is valami! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Felső kocsma hozza a büfét – tehát a szokásos – és itt lesz a parkban. Beszélnem kell még az atyával! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Hívd meg őt is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Illik! A park az egyházé. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Jaj, és lesz kézműves foglalkozás is. Zsófi csillagokat fog készíteni a gyerekekkel szalmából, mivel a 
hullócsillagokat Szent Lőrinc könnyeinek is hívják. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Az nem a szeptemberi Szent Lőrinc naphoz köthető? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem nem, mert ilyenkor van a meteor raj! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kérdés, vélemény? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nagyon ügyes vagy Szilvikém! Ennyi idő alatt ilyen tartalmas programot összeállítani! Nagyon szépen 
köszönjük neked! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Elég is ennyi! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Csík zenekarral nagyon magasra tettük a mércét! Azt írták, hogy Tolmácsra szeretnének visszajönni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jöjjenek! 
 
A képviselő-testület az elhangzottak alapján – határozat hozatal nélkül - elfogadta a Falunap és Szent Lőrinc 
napi búcsú programját. 
 
 
 
3.1. Napirend      Tolmács – Rétság közigazgatási határrendezésének megtárgyalása 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Láttátok az előterjesztést, hozzá a térképet és Rétság Város Önkormányzatának levelét a közigazgatási 
határrendezéssel kapcsolatban. Mindenki tudja, hogy milyen területcseréről van szó. Mi a csarnokokat kapnánk 
tulajdonba. Sok mindenkivel beszélgettem, nekem volna javaslatom. Oké, hogy a területért cserébe megkapnánk 
a két csarnokot, és szolgalmi jogot is, hogy meg tudjuk közelíteni a területünket. Voltam kint megnézni, és nem 
kicsi csarnokokról beszélünk! Viszont az egyik csarnokot a repülősök bérlik, a másikat nem bérli senki. Nagyon 
sokan megkerestek már engem, mert hallották, hogy az önkormányzatunk tulajdona lesz, és bérelnék, illetve 
vételi szándékkal is fordultak hozzám. Erről nyilván majd később hozunk döntést, hogy eladjuk vagy bérbe 
adjuk. A csere területekre még nem készült el a rendezési terv. Rendben van, hogy átadjuk Rétságnak a durván 
6,5 ha területet, de szüntessék meg a bérleti szerződést a bérelt csarnokban. Ne vegyünk mi lakottan semmit! 
Majd mi eldöntjük, hogy újra kiadjuk-e a repülősöknek, vagy kinek adjuk ki! Ezt rendezze le Rétság! Tudom, 
hogy elég sok bérleti díjat fizetnek, mert beszéltem már a bérlőkkel, mivel továbbra is szeretnék majd tőlünk is 
bérelni. Én azt gondolom, hogy vegyük át tisztán, és nyilván a testületünk eldönti, hogy kötünk-e új bérleti 
szerződést a repülősökkel! A bérlésből – eladásból jó kis pénzt lehetne szerezni! Rétság készíttet egy 
értékbecslést, amit nyilván szeretnénk látni. Még azt is el tudom képzelni, hogy mi is csináltunk egyet. Arra is 
gondoltam, hogy a rendezési terv elkészítésének a költségét is állhatnák, de ez már elég nagy falat lenne!  
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Igen, ha esetleg vitatjuk az általuk készített értékbecslést. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Valami olyasmit kellene írni a határozatba, hogy elviekben egyetértünk, de a pontot akkor tesszük rá, hogy ha 
megszűntették a bérleti jogviszonyt a repülősökkel. Tisztán kapjuk meg az épületeket! Ha már módosításra 
került a rendezési terv, lehetne egy igényfelmérést készíteni a faluba, hátha valaki még szeretne valamilyen 
módosítást. Nekem lenne egy ötletem! A beépítési terület eddig 900 m2 volt, de le lehetne vinni 700 m2-re. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A foghíjas telkeket be lehetne építeni! 
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dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Beszéltem Bérczi Szabolccsal, azt mondta, hogy nincs akadálya a 700 m2-nek! Azt is mondta, hogy lesz egy 
állami pályázat, ami támogatja majd a rendezési terv módosításokat, és ez még az idén ki fog jönni. Tehát nem 
mi állnánk a költségét, hanem az állam támogatná. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mit szólnátok ahhoz, hogy a rendezési tervbe tudnánk kialakítani telkeket Tolmácson? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az jó lenne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Sziluska utca páratlan számozású oldalán a kertek végén van nekünk egy belterületi földút. A földúttól a 
szántó felé ki lehetne alakítani építési telkeket! Oda ugye utat kell csinálni, a közműveket kivinni! Onnan olyan 
gyönyörű a panoráma, hogy eszméletlen! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nekem van még egy ötletem, hogy még hol lehetne! A Zarándok úttal párhuzamosan a fenyők alatt, ott nagyon 
hosszúak a telkek, kimennek a földútig. Azokat a telkeket megosztani és a fölső részét is be lehetne építeni. 
Hasonló adottságú terület, mint a Sziluska utca tetején. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egy hátránya van, hogy az a földút külterület! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem lehet belterületbe vonni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha meg lehetne egyezni a földterületek tulajdonosaival, akkor érdemes lenne. Mondjuk 2 hektárt kellene 
megvenni az egészből reális áron, és egybe lehetne belterületbe vonni. El kell dönteni a testületnek, hogy melyik 
legyen. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Mondjuk a Sziluska utca fölötti rész a praktikus! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, mert ott a közmű, és azon az úton, amit önkormányzati tulajdonba kaptunk, ki lehet oda vezetni mindent! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen, nyilván az a praktikus, de esetleg a későbbiekre is lehet gondolni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egyelőre azt mondom, hogy a Sziluska utca fölötti területet kell megvenni, és telkeknek kiosztani! Meg lehetne 
hirdetni, aki szeretne itt telket venni az jöjjön nézze meg. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
És látjuk az igényt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így van! Nekünk már csak 3,5 évünk van, ez a mi ciklusunkban már nem fog végbe menni. 
Térjünk vissza az eredeti témához! Ott tartottunk, hogy mit kéne válaszolni Rétságnak. Kérjük az értékbecslést, 
azután, hogy minden megvan, utána döntünk, hogy elfogadjuk vagy nem fogadjuk el! Elviekben elfogadjuk, de 
szüntessék meg a bérleti szerződést! Ne adják át nekünk lakottan! A repülősök sokat ráköltöttek a csarnokra, de 
ha jogi vita lesz, ne velünk pereskedjenek, hanem Rétsággal! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Így van! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ez teljesen érthető! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Mondom, hogy már sokan megkerestek, hogy szeretnének tárolni a csarnokokban! Bérelnék, vagy megvennék! 
Meg lehetne hirdetni! 
8,5 ha helyett 2,5 hektárt kapunk. A bérlőnek is át kell módosítani a telephelyet Tolmácsra. Van-e még olyan, 
amit kérni akartok Rétságtól? Nekem csak az, hogy ne lakottan adják át Tolmácsnak a csarnokot! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Nyilván! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Intézzék el jogilag egymás között! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Így van! Egy előkészítő bizottságot is létre kell hozni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, ezt nem mondtam! Azt kérik, hogy legyen előkészítő bizottság, akik előzetesen javaslatot tesznek arra, 
hogy mi legyen a végleges döntés, ezt viszik a testület elé, és ők eldöntik, hogy mi legyen a végleges megoldás. 
Az is lehet, hogy rajtam kívül még egy személy jön velem, és megyünk tárgyalni Rétsággal, és a tárgyalás 
eredményét visszük a testület elé. Nem tudom, hogy legyen? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Lehet ezt is, hogy két fő innen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Legyen innen is két fő, és Rétságról is két fő, és közösen megtárgyalnánk a részleteket. A végső döntés 
mindenképpen a két testületé lesz! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
A határozati javaslatot egészítsük ki annyival, hogy a végső döntést az értékbecslés alapján hozzuk meg! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Illetve, hogy lakatlan legyen az ingatlan! Elviekben egyetértünk vele! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Legyen a bizottságban a polgármester és az alpolgármester! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Igen! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Persze, de ha más szeretne jobban menni, átadom a lehetőséget! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
2007-ben volt már Rétsággal egy közigazgatási határ módosításunk, mert Bánkkal a körjegyzőséget nem tudtuk 
volna másként megalakítani. Volt, aki nagyon ellenezte, de szerencsére volt, akik támogatták, mert belátták, 
hogy fontos Tolmácsnak és Bánknak is. Ők akkor egy nagyon jó gesztust tettek felénk, ezért most mi is 
megtesszük ezt feléjük! 
Felolvassuk még egyszer a határozatot? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen. 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 
101-102. §§, valamint a területszervezési eljárásról szóló 321/2012. (XI.16.) Korm. rendelet rendelkezéseinek 
figyelembevételével Rétság Város Önkormányzatának ajánlatát megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 
1./ A jó barátságra való tekintettel a Képviselő-testület szándékát fejezi ki arra vonatkozóan, hogy Rétság Város 
Önkormányzatával együttműködve a Tolmács 02/4 helyrajzi számú ingatlan vonatkozásában területszervezési 
eljárás keretében – területrész átadása révén - módosítja közigazgatási határát jelen határozathoz mellékelt 
megosztási vázrajz szerint, mely során a megosztási terven 7-es számmal jelölt, Tolmács közigazgatási területén 
maradó két darab hangár és a hozzá tartozó terület, ingyenesen Tolmács Község Önkormányzata tulajdonába 
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kerülne. A végső döntést az előkészítő bizottság függvényében hozza meg a képviselő-testület. A hangár 
jelenlegi szerződését mondja fel Rétság Város Önkormányzata Képviselő-testülete a bérlővel. 
2./ A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a területrész átadására vonatkozó szándékról Rétság Város 
Önkormányzatának Képviselő-testületét értesítse. 
3./ A Képviselő-testület az Előkészítő Bizottságba Hajnis Ferenc polgármestert és Dósa Istvánné alpolgármestert 
delegálja. 
Majd még szebben átfogalmazom, de a lényeg ez lesz. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó. Valakinek van még valami javaslata? 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést:aki egyetért 
azzal, hogy elviekben elfogadjuk a Rétság által javasolt területcserét a jegyző és általam javasolt módosítással, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Tolmács – Rétság közigazgatási határrendezésének megtárgyalása, és 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő határozatot:  
 

4/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló törvény 101-102. §§, valamint a területszervezési eljárásról szóló 
321/2012. (XI.16.) Korm. rendelet rendelkezéseinek figyelembevételével Rétság Város 
Önkormányzatának ajánlatát megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 
 
1./ A Képviselő-testület – a két település barátságának megerősítésére tekintettel - 
szándékát fejezi ki arra vonatkozóan, hogy Rétság Város Önkormányzatával 
együttműködve a Tolmács 02/4 helyrajzi számú ingatlan vonatkozásában területszervezési 
eljárás keretében – területrész átadása révén - módosítja közigazgatási határát jelen 
határozathoz mellékelt megosztási terv szerint, mely során a megosztási terven 7-es 
számmal jelölt terület Tolmács közigazgatási területén marad, az itt található két darab 
hangárt pedig Rétság Város Önkormányzata ingyenesen Tolmács Község Önkormányzata 
tulajdonába adja. A megosztási terv 1-6. sorszámú területeit Tolmács Község 
Önkormányzatának szándékában áll átadni Rétság Város Önkormányzata részére, azonban 
a végső döntés meghozatalához Önkormányzatunk kéri, hogy Rétság Város 
Önkormányzata a 7-es területen található hangárokra vonatkozó szerződéseket a bérlőkkel 
mondja fel, valamint nyújtsa be a teljes területre vonatkozó értékbecslést. 
 
2./ A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a területrész átadására vonatkozó 
szándékról és feltételekről Rétság Város Önkormányzatának Képviselő-testületét értesítse. 
 
3./ A Képviselő-testület az Előkészítő Bizottságba 
- Hajnis Ferenc polgármester és 
- Dósa Istvánné alpolgármester 
személyeket delegálja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
3.2. Napirend      Egyebek 
                             Térfigyelő rendszer kiépítése 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A LEADER pályázatban nyertünk 500.000 Ft-ot, ahhoz is kellett önerőt biztosítanunk, 3 db kameráról 
beszélünk. A hivatalnál lesz egy, a közösségi háznál és a postánál. Ez a három megy a pályázati pénzből. 
Beszélgettünk arról, hogy amik nem működtek eddig azok helyett is jó lenne. Tegnap előtt itt volt a szerelő, aki 
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szerelné, és felmértük a falut. A Szurdok utcánál a panzióra tudnánk föltenni, és az áramot is onnan vételeznénk 
hozzá, beszélnem kell a tulajdonossal. Azt mondta a kivitelező, hogy 1.000 Ft/hó összegben szoktak megegyezni 
a tulajjal. 
A másik a kastély nagykapunál lenne, de oda kell majd egy oszlopot betenni, hogy föntről láthassa a területet a 
kamera, így három utcát fog látni. Ide földkábelen hozzuk majd az áramot az iskolától.  
A harmadik a Zarándok és Sziluska utcák közé lenne telepítve, ott is kell majd beszélnem a tulajdonossal az 
áramellátás miatt. Az atyával is kell beszélnem, mert az egész rendszer átjátszása a templomtoronyból menne. 
Mind IP kamera, tehát jó minőségűek, lehetőleg olyat fog hozni, ami már a rendszámot is látja. A régi kamerákat 
átnézik, hogy melyik jó, melyik nem, és a jókat feltelepítjük a temetőbe. Az egyik látná a szemetest, mert még 
mindig van, hogy kommunális hulladék van benne! 
A lényeg az, hogy így az egész település be lenne kamerázva, látnánk, hogy milyen mozgások voltak. A 
költségvetésbe 500.000 Ft lett tervezve, de még kell módosítani a költségvetést, mert nem lesz elég rá. 
Beszéltem ez ügyben Klárival is, ő is azt mondta, hogy menjen a dolog. Tehát a pályázat 500.000 Ft és a 
költségvetésből még 1.000.000 Ft-ot kellene hozzá tenni és az egész falu be lenne kamerázva. 
Nézem a költségvetés, bocsánat nem is három, hanem négy darab kamera lesz. A végösszeg 990.300 Ft, amit be 
kellene vállalnunk. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Szerintem fontos, hogy legyen kamerarendszer kiépítve! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Többször megkeresett a rendőrség is, mert látták, hogy vannak fönt kamerák, de ugye sajnos nem működnek. 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Az eredeti határozat úgy volt, hogy a projekt teljes költsége 601.500 Ft, tehát már 100.000 Ft önerő volt benne. 
Akkor még 400.000 Ft-ot kellene hozzá adni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, összesen 990.300 Ft lesz a teljes önerő. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy 
a térfigyelő rendszer kiépítésére közel 1.000.000 Ft önerőt biztosítsunk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a térfigyelő rendszer képítését, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

5/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a LEADER 
térfigyelő rendszer kiépítése pályázathoz a pályázati forráson felül - amely három kamera 
telepítését foglalja magában - az Önkormányzat 2021. évi költségvetésébe korábban 
betervezett 500.000 Ft helyett 990.300,- Ft önerőt biztosít további négy kamera 
elhelyezéséhez. 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester, jegyző 
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3.3. Napirend      Egyebek 
                             Falubusz beszerzése, falugondnoki szolgálat kialakítása 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A busz pályázatnál előírták, hogy falugondnoki szolgálatot kell kialakítani. Utána néztünk és 2008-ban már volt 
nekünk falugondnoki szolgálatunk, akkor még a buszpályázatot az MVH-hoz kellett beadni! A falugondnok el is 
végezte az előírt tanfolyamot, viszont ennek nincs semmi nyoma, pedig beküldtük nekik a régi testületi 
határozat-kivonatot is. A regisztrációs rendszerben nem találják! Most az a helyzet, hogy alakítanunk kell egy 
falugondnoki szolgálatot! Nógrádsáp esetében elfogadták, hogy nyilatkozott a polgármester a feladat ellátásáról, 
de nem kérik a normatívát. Nekünk most ezt nem fogadják már el. Nem rossz dolog a szolgálat kialakítása, mert 
akit fölveszünk falugondnoknak, a bérére állami normatívát fogunk kapni, viszont több adminisztráció lesz vele. 
Vezetni kell, hogy mikor mit csinálnál, ezt időnként a kincstár leellenőrzi. Beszéltünk a kincstárral, a hölgy 
nagyon segítőkész volt, Vali ki is töltötte az adminisztrációs lapot. Nem küldtük még be, mert testületi határozat 
is kell hozzá. Ezt hiánypótlásban tudjuk teljesíteni. Viszont, ha nem nyerjük meg a buszt fél éves szüneteltetést is 
lehet kérni. Lehet, hogy nem is fogjuk kérni a szüneteltetés, hanem ellátjuk ezzel a busszal. 
A buszra több helyről kértem árajánlatot, végül a Ford mellett döntöttem. Sokkal jobb, mint a többi, tágasabb 
nagyobb csomagtérrel, jobb felszereltséggel. Nem ígérték idénre, csak jövő tavaszra. A régi buszunkat pedig 
átadjuk a határon túli magyar szervezetnek Kósteleken. Gyönyörű helyen van! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Mikor kell kivinni a buszt? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amikor megjön a másik. Majd látjuk! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy 
a falubusz beszerzése érdekében falugondnoki szolgálatot alakítsunk ki, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a falubusz beszerzése érdekében falugondnoki szolgálat kerüljön kialakítását 
és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

6/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy  
 
1./ a Magyar Falu Program 2021 Tanya- és falugondnoki buszok beszerzése című pályázat 
keretében Falugondnoki Szolgálatot hoz létre. 
 
2./ A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a Falugondnoki Szolgálat 
létrahozásához szükséges engedélyeztetés ügyében eljárjon. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
3.3. Napirend      Egyebek 
                             Szurdok utcai vízelvezető árok felülvizsgálatáról 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Pintér Attila Szent Lőrinc út 36. szám alatti lakos írt egy levelet, hogy a Szurdok utca felől a továbbiakban nem 
hajlandó takarítani az árkot, mert egy idő óta föntről mindig folyik a víz, és nála áll meg minden hordalék. Már 
kezdi unni, és állítsuk vissza a régi állapotot, hogy ne folyjék a víz. Én arra gondoltam, hogy kivizsgálnánk a 
helyzetet. Megbíznánk Gyuricza Gergő képviselőt – vízügyi szakember -, hogy vizsgálja meg a helyzetet, 
honnan jön a víz. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ott több forrás is van. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Valahol van egy átfolyó is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, de az valamikor be lett betonozva. Pár évvel ezelőtt jöttünk rá, hogy nem működik az áteresz! Most azt kell 
kideríteni, hogy honnan jön a víz az árokba. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ott mindig is jött a víz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De most valami hordalékok is vannak benne! Azt szeretném, ha megnéznéd! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Jól van, megnézem! A mamámnak is ott a telke. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy 
megbízzuk Gyuricza Gergő képviselőt, hogy nézzen utána a víz eredetének, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta Pintér Attila bejelentését és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

7/2021. (VI.29.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete lakossági bejelentés alapján úgy 
határoz, hogy a Szurdok utcai vízelvezető árokkal kapcsolatos állandósuló problémák 
kivizsgálására a Képviselő-testületben vízügyi területen szakértelemmel rendelkező 
Gyuricza Gergő képviselőnek ad megbízást. 
 
A Képviselő testület felkéri Gyuricza Gergő képviselő urat, hogy a felülvizsgálat 
eredményéről a Képviselő-testületet tájékoztassa. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
További hozzászólás nem volt. 
A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülésen folytatta. 
 

 
 

K.m.f. 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Molnár-Fábián Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 

Dósa Istvánné 
alpolgármester 


